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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A makói hagyma nemsokára nemcsak hungarikum, 
hanem kihalófélben lévő növény is lesz Magyarországon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu portálon megjelent „Ömlik az import hagyma Magyarországra: ki nem találnád,
honnan jön  a  java„  című cikk  szerint  „Magyarországon az  előző évekhez  képest  ugyan nőtt  a
hagyma termőterülete, ám még mindig jelentős az a mennyiség, amit importálni kell. Az import
vöröshagyma  főleg  Szlovákiából,  Ausztriából,  Németországból,  Hollandiából,  illetve  az  utóbbi
időszakban Egyiptomból és Szlovéniából érkezett.”:

„A vöröshagyma esetében azt kell mindig észben tartani, hogy ez egy olyan különleges termék,
amelynek árrugalmassága igen alacsony. Ez azt jelenti, hogy a vöröshagyma iránti keresletet az ár
nem  befolyásolja  számottevően,  mivel  a  terméket  nem  lehet  mással  helyettesíteni.  Ennek
ugyanakkor a fordítottja is igaz: még ha olcsó is a hagyma, az emberek akkor sem fognak többet
fogyasztani belőle.

(…)

A Központi Statisztikai Hivatal KSH adatai szerint a vöröshagyma mennyisége az utóbbi öt évben
39-54 ezer tonna között mozgott. 2022-ben 2%-kal több (51,4 ezer tonna) vöröshagyma termett,
mint egy évvel korábban. Ehhez hozzáadódik, hogy 2023-ban az előző évihez képest a vöröshagyma
területe szakértők szerint 3%-kal, összesen 1601 hektárra nőtt. Varga István, a NAK Kertészeti és
beszállítóipari  osztály,  és  a  FruitVeb  szántóföldi  zöldségfélék  alelnöke  egy  nyári  szakmai
rendezvényen elmondta, hogy évente nagyjából 50-60 ezer tonna hiányzik a hazai piacról, amit
ezért importból kell biztosítani. Ez főleg a téli időszakban jellemző, egészen az áttelelő hagyma
betakarításáig jelentős a bekerülő vöröshagyma.

A KSH adatai szerint Magyarország vöröshagymaimportja 24%-kal 9,73 ezer tonnára csökkent



2023 első hét hónapjában az egy évvel korábbihoz képest. Szlovákia 42%-kal (1,74 ezer tonna),
Ausztria  61%-kal  (974,6  tonna),  Németország  82%-kal  (556,1  tonna)  kevesebb  vöröshagymát
szállított  hazánkba.  Ugyanakkor  Hollandiából  34%-kal  több  (3,27  ezer  tonna)  vöröshagyma
érkezett, illetve megjelent az Egyiptomból (996,7 tonna) és Szlovéniából (668,5 tonna) származó
áru is. Magyarország vöröshagymaexportja éves szinten nem jelentős (1-2 ezer tonna). Az idei év
első hét hónapjában 124%-kal 722,1 tonnára nőtt a kivitel, amelynek döntő hányada Romániába
került.”

 

Kérdezem Önt:

A makói  hagyma  nemsokára  nemcsak  hungarikum,  hanem  kihalófélben  lévő  növény  is  lesz
Magyarországon?

 

Budapest, 2023. október 26.
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